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Ett elfel sägs ligga bakom branden.

Elfel kan ha legat bakom kyrkobranden: ”Kommer ta tid”
Under onsdagskvällen började Vittskövle kyrka brinna.

Ett elfel misstänks ligga bakom branden och nu börjar det omfattande efterarbetet med att återställa kyrkan.

– Jag blir inte förvånad om det tar ett till två år att fixa allt, säger kyrkoherde Dan Olsson.

VITTSKÖVLE Det är dagen efter branden i Vittskövle kyrka och kyrkorådets ordförande Lisbeth Göranson är på plats tillsammans med
kyrkoherde Dan Olsson för att visa upp skadorna efter den otäcka händelsen.

– Det kunde blivit så mycket värre, men det kommer att behövas kraftiga åtgärder för att fixa till allt här inne, säger Dan Olsson.

Vid 17.40-tiden under onsdagskvällen larmades räddningstjänsten om branden i Vittskövle kyrka. En granne ska ha sett hur det brunnit i
kyrkan och efter en dryg timme hade räddningstjänsten lyckats få kontroll på situationen och släkt branden.

– De uteslöt ganska kvickt mordbrand. Det var nämligen låst när brandkåren kom till platsen och inga rutor var krossade. Branden startade
troligtvis på grund av ett elfel, säger Lisbeth Göranson.

Lisbeth och Dan tar några steg in i kyrkan. De möts av en kraftig brandröksdoft och inne i det lilla köket, där branden tycks ha startat, är
bjälkarna kolsvarta.

Räddningstjänsten lyckades begränsa branden till de yttre rummen, men de unika medeltida målningarna inne i den stora kyrkosalen har ett
sottäcke över sig och kommer behöva åtgärdas.

– Det har troligtvis inte brunnit i själva orgeln, men den är ju garanterat påverkad. Den är ju kolsvart, säger Lisbeth.

Redan på torsdag får kyrkan besök av stiftsantikvarien, som kommer att hjälpa till att bedöma omfattningen av skadorna. Det är första steget i
att återställa kyrkan och processen kommer troligtvis att ta tid.

– Bara att sanera målningarna och orgeln kommer ta tid. Det kommer krävas jättemycket jobb, jag blir inte förvånad om det tar ett till två år att
fixa allt, säger Dan Olsson.

– Det handlar om miljonbelopp och hade det tagit fyr inne i den stora salen så hade det gjort allt mycket svårare, säger Lisbeth Göranson.



2024-02-23 10:54 Elfel kan ha legat bakom kyrkobranden: ”Kommer ta tid”

https://etidning.kristianstadsbladet.se/p/ekb/2024-02-23/a/elfel-kan-ha-legat-bakom-kyrkobranden-kommer-ta-tid/653/1320525/48688259 2/2

Kyrkan hade planerat för en bordsmässa under onsdagskvällen som av naturliga skäl ställs in. Dan Olsson har också börjat ringa runt till
personer som bokat in dop eller begravningar under våren.

– Det finns lite saker att dirigera om, men folk har rätt mycket förståelse när något sådant inträffat. Det finns inte så mycket att göra, men det är
mycket känslomässigt, framför allt när det gäller begravningar. Gamla Vittskövle-bor som inte kan begravas i sin hemkyrka, det är jobbigt, säger
Dan Olsson.

Lisbeth Göranson:

– Det var rätt chockartat igår när det började brinna, men sen fick jag mejl från ”stiftet” vilket kändes skönt. Det sattes igång direkt och första
steget blir imorgon när de kommer hit och tittar och ser hur vi kan gå vidare.

Per Widerberg

per.widerberg@kristianstadsbladet.se


